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世界传统医药文化养生论坛暨北京中医药大学校友学术研讨会

会议通知（第一轮）

2025年 10.30-11.1 悉尼

由世界中医药学会联合会主办的世界中医药大会是全球中医药领域规模大、参与广、层次高

的学术盛会。至今已在中国（2004）、法国（2005）、加拿大、新加坡、中国澳门、澳大利亚、荷

兰、英国、马来西亚、美国、俄罗斯、西班牙、新西兰、泰国、意大利、匈牙利、中国（2020）、

中国香港、巴西、菲律宾、法国（2024）成功举办了二十一届。

第二十二届世界中医药大会拟于 2025年 10月 30日至 11月 1日在悉尼召开。届时，会议将

组织多种形式的学术交流活动，来自世界各地的中医药专家学者、政府官员、企业代表将分享他们

的理论研究和临床经验、科研成果和新发明新创造，大会附设中医药服务贸易展。为弘扬世界传统

医药文化精华，传承世界医药养生道法，并促进国际交流与合作，由北京中医药大学澳大利亚校友

会和世界传统医药文化养生学会联合主办“世界传统医药文化养生论坛暨北中医校友学术研讨分会

场”。
现就有关事宜通知如下：

一、分会场主办单位：世界传统医药文化养生学会，北京中医药大学澳大利亚校友会

二、会议日程：

时间：2025年 10月 30日至 11月 1日（10月 30日大会注册）

地点：澳大利亚悉尼国际会议中心（ICC Sydney）

时间 内容

10月 30日
报到

领取会议材料

10月 31日 开幕式、主题报告

综合会场、学术报告分会场、工作会议、工作坊、中医药服务贸易展

11月 1日
世界中联理事会全体会议、综合会场、学术报告分会场、工作会议、工作坊、

中医药服务贸易展、闭幕式

三、会议主要议题

1. 世界传统医药文化养生交流与合作论坛

弘扬世界各民族传统医药文化精华，探讨多样化养生理念与道法的当代表达，促进各国在传统

医学、养生文化、健康理念等领域的对话与合作。

2. 北中医校友及其他院校毕业资深同道经验与学术分享会

汇聚北京中医药大学校友及全球其他中医药院校、课程资深校友，分享其在海外临床一线的中

医药实践经验，围绕中医妇科、肿瘤、皮肤病、儿科等优势病种的治疗策略，以及针灸推拿、太极

养生等特色疗法的传播与本土化探索；并分享关于中医药教育、科研及政策管理方面的体会、经验

和见解。

3. 世界传统医药文化养生学会首届理事大会

举行全球传统医药与养生文化相关专家、学者的首次理事会会议，推动国际合作机制的建立，

搭建世界传统医学与健康养生领域的跨文化交流平台。
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四、征文内容：

本次征文聚焦世界传统医药文化的传承创新与临床实践，特别欢迎北京中医药大学校友及海内

外各大中医药院校、中医专业同道踊跃投稿，分享中医海外发展与应用的宝贵经验。征文主题包括

但不限于以下方向：

1. 多元文化背景下的世界传统医药研究

探讨各民族传统医药体系的发展历史、理论体系与文化价值，促进全球传统医学的交流与融合。

2. 传统医药文化的传承与现代化发展模式

分享不同国家和地区在传统医学教育、科研、政策支持等方面的实践路径，推动传统医药与现

代医学协同发展。

3. 北京中医药大学澳大利亚校友会临床经验专栏

着重展示校友在应对复杂疾病方面的临床体会与疗效观察，涵盖中医妇科、肿瘤科、皮肤科、

儿科等中医优势病种，回应当前全球医疗领域的重大挑战。

4. 北京中医药大学澳大利亚校友会太极与养生文化实践分享

欢迎校友就太极拳、中医功法等在澳洲本土推广中的教学经验、健康干预研究与人群反馈进行

深入交流。

5. 世界民族传统医药与养生智慧

结合本民族或跨文化的实践经验，探讨传统养生之道（如气功、冥想、食养等）在现代健康管

理中的实际价值与传播方式。

6. 针灸推拿与经络养生的临床与研究进展

汇聚全球视角下针灸、推拿、经络理论的发展与创新，尤其欢迎有关海外针推教育、实践推广

的案例分析。

7. 中药文化的非遗价值与保护路径

探索传统药材、方剂、炮制技艺等在全球化语境下的活态传承方式，探讨中药文化作为非物质

文化遗产的保护机制与传播实践。

投稿要求：论文投送截止日期为 2025 年 8 月 30 日。请将论文 word 文档发送到 E-mail:
margaretdoc@hotmail.com邮箱，邮件主题：22悉尼大会论文。

五、参会人员：

北京中医药大学校友及其他中医院校、专业毕业的中医临床从业者，北中医澳大利亚校友会专

家及传统医药文化养生爱好者，北京中医药大学校领导及海外校友会代表，墨尔本中华国医堂联盟

临床医师，澳大利亚大健康产业及养生机构，各国传统药文化养生专家和从业者、各国传统药文化

研究机构、世界各地养生机构、大健康及养老产业领域、传统养生功法及健康运动、文化养生健康

教育机构和从业者。

六、重要日期：

2025年 10月 1日大会注册费优惠截止。

2025年 8月 30日大会论文投稿截止。
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七、会议注册：

注册费优惠价：AUD $1000。优惠价仅限居住在大洋洲地区、参加本分会场的代表。

注：优惠价含税 GST。
注册费含会议材料、10月 31日欢迎晚宴、10月 31日和 11月 1日会议午餐；

住宿费和往返交通费需自理。

2025年 8月 31日大会注册费优惠截止。8月 31日之后注册费按照大会系统价格收取。

2025年 8月 30日大会论文投稿截止。

八、会议注册：

大洋洲代表报名链接 https://www.wjx.top/vm/PWPcX4T.aspx#

大洋洲地区

代表

微信扫码

报名小程序

请汇款至：

AUSTRALIA TRADITION CHINESE
MEDICINE CHARITABLE
ASSOCIATION INC

Branch Number (BSB)：012-071

Account Number：6540-57508

SWIFT CODE: ANZBAU3M

备注：

姓名+
BUCMAU

非大洋洲地区参会代表，请前往第二十二届世界中医药大会报名平台注

册缴费。登录网址：https://wfcms.daanjiankang.com/wfcms-m/#/meet-home
或微信扫码右侧二维码登录。

九、会议咨询联系方式如下：

分会场组委会：

联系人：林久怀、张胜昔

E-mail：info@wtmchs.com 或 myacuclinic@hotmail.com
电话：+61 0452230866 或 +61 0430768188
大会组委会：

世界中医药大会办公室（国际联络部）

联系人：王晶、李昕雪、杨柳、王婧雯

E-mail：wccm@vip.163.com
电话：+86（10）58650240 / 58650026

世界中医药大会组委会

世界传统医药文化养生学会

北京中医药大学澳大利亚校友会

2025年 8月 1日

https://wfcms.daanjiankang.com/wfcms-m/#/meet-home
mailto:wccm@vip.163.com
monaa
wtmchs
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Notice: Sub-Forum of the Australian BUCMSAlumni Academic Symposium
at the 22ndWorld Congress of Chinese Medicine

Organized by the World Federation of Chinese Medicine Societies (WFCMS), the World
Congress of Chinese Medicine (WCCM) is the largest and most prestigious academic event in
the global TCM community. To date, the Congress has been held 21 times in China, France,
Canada, Singapore, Macau, Australia, the Netherlands, the UK, Malaysia, the USA, Russia,
Spain, New Zealand, Thailand, Italy, Hungary, Hong Kong, Brazil, and more.

The 22nd WCCM will take place from 30th October 30 to 1st November, 2025, in Sydney,
Australia. The event will feature a variety of academic exchanges, with TCM experts,
government officials, and industry representatives sharing their research, clinical experiences,
and innovations. A TCM Services Trade Exhibition will also be held.

To celebrate and promote traditional medicine and wellness culture and foster international
collaboration, the Beijing University of Chinese Medicine Australian Alumni Association
(BUCMAAA) and the World Traditional Medicine Culture and Health Society (WTMCHS) will
co-host the “Forum on World Traditional Medicine and Wellness Culture & BUCMSAlumni
Academic Symposium.” The details are as follows:

1. Co-Hosts: BUCMAAA, WTMCHS

2. Schedule

Dates: 30th October – 1st November, 2025

Venue: ICC Sydney, Australia

Date Program

30th October Registration; Collection of conference materials

31st October Opening Ceremony; Keynote Speeches; Plenary Sessions;
Academic Sub-Forum; TCM Services Trade Exhibition

1st November WFCMS Council Plenary; Plenary Sessions; Academic
Sub-Forum; Working Meetings; Workshops; TCM Services
Trade Exhibition; Closing Ceremony

3. Main Topics

- Forum on Global Traditional Medicine and Wellness Culture: Exchange & Cooperation

Promoting the essence of traditional medicine cultures worldwide and exploring diverse
wellness principles for contemporary application.

- Academic Symposium of BUCMSAlumni in Australia and senior graduates from other TCM
Universities: Insights and Innovations

BUCM alumni and senior graduates from other TCM Universities, Programs, share frontline
clinical experiences in TCM overseas, covering gynecology, oncology, dermatology, Paediatrics,
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acupuncture, tuina, and Taiji cultivation etc., as well as s well as share insights, experiences, and
reflections on Chinese medicine education, research, and policy development.

- Inaugural Council Meeting of the World Association for Traditional Medicine and Wellness
Culture

First council meeting of experts and scholars to establish mechanisms for international
cooperation and cross-cultural exchange.

4. Call for Papers

We welcome submissions on the inheritance, innovation, and clinical practice of traditional
medicine and wellness culture. BUCM alumni and TCM professionals worldwide are especially
encouraged to submit. Topics include but are not limited to:
- Research on traditional medicine systems in multicultural contexts
- Preservation and modernization models for TCM education, research, and policy
- Clinical case studies of complex diseases (gynecology, oncology, dermatology)
- Taiji and wellness culture promotion in Australia
- Ethnomedicine and wellness practices: qigong, meditation, dietary therapy
- Advances in acupuncture, tuina, and meridian theory, including overseas education and practice
- Intangible cultural heritage of herbal medicine: preservation and global transmission strategies

Please submit an abstract in both Chinese and English (no more than 300 words in Chinese), and
the entire text (excluding references) is optional. Please use Song typeface for Chinese and
Times New Roman for English. The Abstract Proceedings is compiled as the results of the
conference and is not included in major index databases.

E-mail: margaretdoc@hotmail.com

5. Participants

BUCM alumni, TCM graduates, clinical practitioners, members of the BUCMSAlumni
Association in Australia, traditional medicine and wellness culture enthusiasts, BUCM
leadership and international alumni representatives, clinicians from the Melbourne Chinese
Medicine Alliance, representatives from Australia's health and wellness industries,
ethnomedicine experts, research institutions, wellness organizations, elderly care and fitness
practitioners.

6. Important Dates

- 1st October, 2025: End of discounted registration period

- 30thAugust, 2025: Deadline for paper submissions

7. Notes

Registration fee for early bird: AUD $ 1000 or USD $ 600, GST included. Limited to Oceania
delegates attending this forum.

The registration fee includes conference materials, a welcome dinner on October 31st, and lunch
for the conferences on October 31st and November 1st. Accommodation and round-trip
transportation expenses need to be borne by oneself.

mailto:impness@hotmail.com
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The early bird registration fee ends on August 31, 2025. After August 31st, registration fees will
be charged according to the conference system prices.

8. Registration and Payment

For delegate from the Oceania, please login the 22wccm Oceania platform
(https://www.wjx.top/vm/PWPcX4T.aspx#), submit information, and please make a remittance to:

9. Contact Information

Sub-Forum Committee:
Jiuhuan Lin: info@wtmchs.com, +61 0452 230 866
Shengxi Zhang: myacuclinic@hotmail.com, +61 0430 768 188

WCCM organizing committee:
Contacts: Wang Jing, Li Xinxue, Yang Liu, Wang Jingwen
Email: wccm@vip.163.com
Phone: +86 (10) 5865 0240 / 5865 002

NAME：AUSTRALIA TRADITION CHINESE MEDICINE CHARITABLE
ASSOCIATION INC
Branch Number (BSB)：012-071
Account Number：6540-57508
SWIFT CODE: ANZBAU3M
NOTE: Name+BUCMAU

For delegate from non-Oceania, please login the 22wccm platform
(https://wfcms.daanjiankang.com/wfcms-m/#/meet-home) or wechat scan the
right QR, and submit information.
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Organizing Committee of the World Congress of Chinese Medicine

Beijing University of Chinese Medicine Australian Alumni Association (BUCMAAA)

World Traditional Medicine Culture and Health Society (WTMCHS)

Aug 1，2025

monaa
wtmchs


